



Obshchestvennyye nauki i sovremennost. 2013-2024

ISSN 0869--0499

URL - <http://ons-journal.ru>

All right reserved

Issue 6 Volume . 2010

TO "COMMUNITY OF ELITE"? TRANSFORMATION OF A POLITICAL MODE IN RUSSIA. ARTICLE 2

Alexey Zudin

Abstract

The article deals with the short-term and medium-term perspectives of the new political regime, which started to develop after president Medvedev came to power in 2008. New qualities, which the new president and the prime-minister acquired in the two-centered system, are analyzed. According to the author, the political reforms of 2008–2009 correspond to the model of “imposed transition”, which informed the whole Post-Soviet political development. Main trends of the current stage of political transformation, i.e. the deconcentration at the “highest levels” of power, the differentiation of the consolidated political system, the emergence of the “political cartel” (predominant party + “niche parties”) are analyzed in detail.

Keywords list (en): domination, “imposed transition”, deconcentration, “elite settlement”, political cartel, “niche parties”, “twin” electoral cycle

Date of publication: 17.11.2010

Citation link:

Zudin A. TO "COMMUNITY OF ELITE"? TRANSFORMATION OF A POLITICAL MODE IN RUSSIA. ARTICLE 2 // Obshchestvennyye nauki i sovremennost. – 2010. – Issue 6 C. 63-80 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000617-0-1-ru-579/>

К “сообществу элит”? Трансформация политического режима в России Статья 2. “Третий переход” и перспективы разрыва с моноцентризмом

Зудин Алексей Юрьевич

Аннотация

В статье рассматриваются ближайшие среднесрочные перспективы нового политического режима, который стал формироваться после прихода к власти Д. Медведева в 2008 г. Анализируются новые свойства президента и премьера в двухполюсной системе власти. По мнению автора, политические реформы 2008–2009 гг. соответствуют модели “навязанных переходов”, которая определяла и предшествующие этапы постсоветского политического развития с деконцентрацией в высших эшелонах власти, дифференциацией консолидированной политической системы, становлением “партийного картеля” (предоминантная партия + нишевые партии).

Ключевые слова: доминирование, “навязанный переход”, деконцентрация, “сообщество элит”, политический картель, “нишевые партии”, “сдвоенный” электоральный цикл

Дата публикации: 17.11.2010

Ссылка для цитирования:

Зудин А. Ю. К “сообществу элит”? Трансформация политического режима в России Статья 2. “Третий переход” и перспективы разрыва с моноцентризмом // *Общественные науки и современность*. – 2010. – Номер 6 С. 63-80 .
URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000617-0-1-ru-579/>